
 

 

 

De belangrijke punten van de gemeenteraad van donderdag 22 oktober 2020 

Dit verslag is een aanvulling op het punt dat uiteengezet is op de pagina "Agenda". 

 

Overeenkomst tussen het Brussels Hoofdstedelijk Gewest en de gemeente Ukkel voor de 

terbeschikkingstelling van subsidies voor de organisatie van sensibiliseringsacties in het kader van 

de oproep "De stad beleven - herontdekking van de openbare ruimte - 2020" 

De subsidies voor een bedrag van € 25.000 zijn bestemd om sensibiliseringsacties te financieren, 

zoals een verdeling van lichtjes aan fietsers, de aankoop van drie bakfietsen voor de 

gemeentediensten en een fietstocht en een opleiding voor het gemeentepersoneel. Binnen de 

oppositie is Bernard Hayette (fractieleider PS) verheugd over de bestendiging van deze 

sensibiliseringsacties binnen het gemeentebestuur, maar wenst hij dat de fietsen bij voorkeur in 

lokale ondernemingen aangekocht worden. "Als we de lokale producenten willen aanmoedigen en 

kwaliteit willen hebben, dan heeft dat uiteraard een prijs", antwoordt Thibaud Wyngaard, schepen 

van Mobiliteit (Ecolo). Bernard Hayette vindt ook dat het interessant zou zijn dat de opleiding een 

luik omvat over het onderhoud van de fiets. "Dat dient om een kwalitatieve basisinvestering te 

stimuleren." Net als Bernard Hayette haalt Emmanuel De Bock (fractieleider DéFI) de hoge kostprijs 

van de bakfietsen aan en vraagt hij deze uitgave te optimaliseren met goedkopere fietsen waarvan 

meer mensen gebruik kunnen maken. "Het gemeentepersoneel zou bijgevolg het openbaar vervoer 

en deze zachte mobiliteit meer gebruiken." Carine Gol-Lescot, schepen van Reinheid (MR), merkt op 

dat de elektrische bakfietsen meer bepaald voorzien zijn voor de dienst Reinheid om materiaal te 

kunnen vervoeren. "Met een klassieke fiets is dat niet mogelijk." Thibaud Wyngaard voegt eraan toe 

dat deze fietsen ook voor andere diensten zullen dienen, zoals Sociale Actie of de Groendienst, en 

dat de kostprijs ervan volledig binnen de normen ter zake ligt. Binnen de meerderheid merkt Marion 

Van Uffelen (MR) op dat steeds meer gezinnen hun kinderen met de fiets naar school brengen en dat 

een fietser op zes geen licht gebruikt. "Het is dus nuttig om ouders en kinderen te sensibiliseren voor 

het belang om zichtbaar te zijn en we moeten dit onmiddellijk in de buurt van de Ukkelse scholen 

doen." Pierrot Desmet (fractieleider Ecolo) vraagt dat de sensibiliseringsacties ook de gebruikers van 

andere zogenaamde zachte verplaatsingswijzen (elektrische steps, eenwielers, ...) beogen en 

herhaalt dat scholen vroeger verplicht waren wekelijks 25 minuten les te geven over het 

verkeersreglement. "We zouden dit misschien af en toe kunnen heropstarten, de kinderen zouden zo 

de info doorgeven aan hun ouders." Thibaud Wyngaard verduidelijkt tot slot dat er binnenkort een 

Mobility Fleet Manager aangesteld wordt om in het algemeen te werken aan het gemeentelijk 

wagenpark. Punt unaniem goedgekeurd. 

 

 

 



Begroting 2020 - Begrotingswijziging nr. 3 en 4 

Valentine Delwart, schepen van Financiën (MR), legt uit dat deze begrotingswijzigingen bijkomende 

kosten voor het bestuur aan het licht brengen, die onder andere te wijten zijn aan de aanwerving van 

personeel om de verplichtingen die samenhangen met het beheer van de gezondheidscrisis te 

kunnen vervullen. Valentine Delwart haalt ook aan dat de crisissituatie het batig saldo onvermijdelijk 

heeft doen dalen en dat deze wijzigingen geen rekening houden met eventueel verlies van fiscale 

inkomsten. "Voor de kosten die samenhangen met het nieuw Administratief Centrum wordt er een 

vergadering met het stuurcomité georganiseerd om de balans op te maken van de voortgang van de 

werken, maar ook van de evolutie van de uitgaven. Een werf brengt immers altijd onvoorziene 

uitgaven met zich mee." Binnen de oppositie is Bernard Hayette (fractieleider PS) zich ervan bewust 

dat deze begrotingswijzigingen de nodige aanpassingen door de gezondheidscrisis weerspiegelen. Hij 

wil echter weten wat er voorzien is om het fiscaal verlies te compenseren (behalve minder uitgaven) 

en stelt voor dat het wenselijk is wijzigingen aan de fiscale grondslag aan te brengen aangezien niet 

alle sectoren op dezelfde wijze onder deze crisis lijden. Valentine Delwart antwoordt dat dit 

inkomensverlies het gevolg is van de collectieve beslissingen met betrekking tot de vrijstelling van 

belastingen voor een reeks ondernemers op het Ukkelse grondgebied. "Er is ook inkomensverlies op 

vlak van het parkeren door het gratis parkeren tijdens de lockdown, het gratis halfuur na de 

lockdown, het gratis uur in de handelswijken die getroffen zijn door werken en ook door minder 

verkeer." Nog steeds binnen de oppositie verduidelijkt Marc Cools (fractieleider Uccle En Avant) dat 

zijn fractie zich voor dit punt zal onthouden aangezien ze tegen de begroting 2020 gestemd heeft. 

Onthouding ook van de DéFI-fractie, waar fractieleider Emmanuel De Bock meent dat er wegens de 

tweede COVID-golf die nog aan de gang is in dit stadium nog geen globaal zicht is op wat er zal 

komen. Punt goedgekeurd door de meerderheid en de PS-fractie. Onthouding van de Uccle En Avant- 

en de DéFI-fractie. 

 

OCMW - Rekening van het dienstjaar 2019 - Goedkeuring 

2019 wordt gekenmerkt door een lichte daling van toegekende leeflonen en de rekening vertoont 

een batig saldo van meer dan € 270.000, onder andere te wijten aan de stijging van de permanente 

en gerichte inkomsten. "We kenden ook een daling van de vastleggingen en van de 

herverdelingsuitgaven en we zijn altijd alles in het werk blijven stellen om de uitgaven voor de interne 

werking zo veel mogelijk te beperken", aldus Stefan Cornelis, voorzitter van het OCMW (Open VLD), 

die verduidelijkt dat de onzekere schuldvorderingen met € 760.000 stijgen, een bedrag dat 

overeenkomt met de terug te vorderen sociale bijstand en subsidies. Binnen de oppositie haalt Marc 

Cools (fractieleider Uccle En Avant) net als Stefan Cornelis aan dat de situatie in 2020 anders is 

wegens de COVID-crisis en dat het OCMW al zijn hulp zal moeten bieden aan personen in nood, 

waarbij de begroting nauwgezet beheerd wordt. Marc Cools vraagt ook dat het verslag van het 

OCMW op de website van de gemeente gezet wordt zodat geïnteresseerde burgers kunnen begrijpen 

wat het OCMW doet. "De opdracht van het OCMW is heel gevarieerd en vaak miskend." Bernard 

Hayette (fractieleider PS) zegt ook ongerust te zijn voor de rekening 2020. Hij benadrukt echter het 

initiatief van het OCMW voor de verdeling van een huis-aan-huisbericht aan de burgers die getroffen 

zijn door de gezondheidscrisis. Na te benadrukken dat het werk van het OCMW meer 

opgewaardeerd moet worden om een correcter beeld van de gemeente inzake sociale bijstand te 

verspreiden, merkt Emmanuel De Bock (fractieleider DéFI) op dat het licht batig saldo voornamelijk 

te wijten is aan de stijging van de federale toelage door de stijging van het aantal personen ten laste 

van het OCMW dat een leefloon krijgt. "Zonder dat zouden we onder nul staan, het is dus een 



gezamenlijke inspanning. We herinneren eraan dat voor elk toegekend leefloon 70 % ten laste 

genomen wordt door de federale staat en de rest ten laste van onze gemeente is." De meerderheid is 

het eens met Pierrot Desmet (fractieleider Ecolo), die een positief finaal begrotingsresultaat aanstipt 

en dus naar equivalentie een verplichte daling van de gemeentelijke dotatie. "Een batig saldo dat 

gelukkig niet tot stand gekomen is door besparingen bij de begunstigden, maar dat voornamelijk 

gepaard gaat met de beheersing van de invorderingsuitgaven." Stefan Cornelis benadrukt tot slot dat 

het pronkstuk van het OCMW de wedertewerkstelling van mensen blijft, wat aangetoond wordt door 

de cijfers, die jaar na jaar evolueren. Punt unaniem goedgekeurd. 

  

 


